

朝陽科技大學 094學年度第2學期教學大綱  
Intellectual Property Right 智慧財產權

當期課號	7661	Course Number	7661
授課教師	趙方麟	Instructor	CHAO,FANG LIN
中文課名	智慧財產權	Course Name	Intellectual Property Right
開課單位	設計研究所碩士在職專班二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	1 專利是什麼 2 專利 著作權 營業秘密的差異 3 如何由專利資料找設計構想 4 如何設計才可迴避專利 5 看懂專利說明書 6 申請專利自己來 7 我的第一個專利	Objectives	1 What is patent? 2 Patent, Copyright and Business secret 3 How to find design idea from patent database 4 How to prevent other patent by proper design 5 Read the patent document 6 Patent apply DIY 7 My first patent!
教材	講義	Teaching Materials	
成績評量方式	平時 40% 期中報告 30% 專利實務 30%	Grading	Participate 40% Midterm Report 30% Patent Practice 30%
教師網頁	-		
教學內容	1 智慧財產權是什麼 2 智慧財產權與設計相關案例 3 專利 4 著作權 5 營業秘密 6 商標 7 商務仲裁 8 智慧財產權管理與訴訟 9 如何由專利資料庫找設計構想 10 國外專利立檢索與分析 11 如何設計才可迴避專利 12 專利說明書與申請專利範圍解讀 13 專利申請實務 14 專利說明書撰寫	Syllabus	1 What is intellectual property right? 2 Design related cases of intellectual property right 3 Patent 4 Copyright 5 Business secret 6 Trade mark 7 Business arbitrage 8 Manage of intellectual property 9 How to find design idea from patent database 10 Patent database search of US and EU 11 How to prevent other patent by proper design 12 Read the patent document 13 Patent apply DIY 14 My first patent!

尊重智慧財產權，請勿非法影印。